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Troje "važnih" funkcionera iz Ministarstva zdravlja i 47 lekara su pred hapšenjem ‐ saznaju "Vesti" iz izvora 
bliskog Vladi Srbije. Tom spisku treba dodati još 157 lekara protiv kojih se vode razne istrage. I to nije sve, ovi 
najavljeni događaji su, po svoj prilici, samo uvod, zagrevanje pred početak dugo najavljivanog obračuna sa 
organizovanim kriminalom u srpskom zdravstvu. 

Pre neki dan predstavnici SBPOK‐a posetili su ministra zdravlja profesora dr Zorana Stankovića. Tom prilikom 
utvrđen je redosled poteza i napravljen novi spisak slučajeva na kojima će policajci početi rad.  

 
Dogovorili se: Zoran Stanković i Ivica Dačić 

Odmah potom profesor Stanković sastao se sa ministrom policije i potpredsednikom Vlade Srbije Ivicom Dačićem 
koji je Stankovića obavestio o rezultatima istrage i rada i na drugim teškim slučajevima. O kojim slučajevima se 
radi, znaće se uskoro.  

A pošto je obavešten ministar Stanković, policija je krenula u lov na krupne ribe, na organizatore pljački, njihove 
pomagače i ljude iz senke. Niko neće biti pošteđen, niko zaštićen, poručio je i aktuelni ministar zdravlja.  

‐ Ne sme se praviti razlika između osoba na visokim funkcijama i običnog lekara. Boriću se protiv svih koji su pravili 
krivična dela. Međutim, sada prvenstveno moramo ići na krivične radnje u kojima su proneverena velika 
materijalna sredstva. To znači, moramo nasrnuti na sistemsku pljačku.  

"Kraba" sve veća 

‐ Prilikom pomenute posete Ministarstvu zdravlja SBPOK je ministra Stankovića informisao o 
rezultatima istrage u akciji "Kraba".  

Rečeno je da što istražne radnje odmiču dalje, otkrivaju se novi slučajevi. Zbog tih sve dubljih 
problema, istražitelji su najavili mogućnost otvaranja novih istraga, sa napomenom da uhapšeni 
lekari sa Instituta za onkologiju neće biti pušteni iz zatvora iako su istražne radnje gotovo 
okončane.  

 



Najveća sistemska pljačka u našem zdravstvu obavljena je preko prikrivanja procenata za izdvajanje od bruto 
nacionalnog dohotka. Zvanično, poslednjih šest godina Srbija je iz bruto nacionalnog dohotka za zdravstvo 
izdvajala samo šest odsto, najmanje u Evropi.  

 
    Nestalo 105 miliona evra: Klinički centar Srbije 

Evropska banka za rekonstrukciju početkom 2010. godine, posle izvršene kontrole, saopštava da srpsko zdravstvo 
troši više nego mađarsko, da Srbija izdvaja ne šest već 10,9 odsto i traži od Vlade Srbije odgovor gde se troši 
skrivenih pet odsto.  

Svaki procenat izdvajanja težak je 320 miliona evra, što je ukupno 1,6 milijardi evra. Odgovor nikada nije dobijen.  

To ne znači da takozvane sitne ribe ‐ lekari koji od osiguranih pacijenata uzimaju od 300 do 3.000 evra za razne 
usluge i intervencije i dalje neće biti na meti organa gonjenja.  

Međutim, u ovom trenutku razne inspekcije zaista su se bacile na krupnu divljač. Na mnogim teškim slučajevima 
danonoćno rade organi gonjenja i uskoro treba očekivati prva hapšenja nekih važnih ličnosti iz srpskog zdravstva.  

"Najmanje tri važne osobe iz Ministarstva zdravlja su pod završnom istragom i njihova hapšenja mogu se očekivati 
veoma brzo. Pravdi će biti privedena i grupa ljudi izvan Ministarstva zdravlja, a koja je bila u dosluhu sa ljudima iz 
Nemanjine ulice", tvrdi izvor "Vesti". 

 

Slučaj Kamenica 

Sindikat "Nezavisnost" Instituta za kardiovaskularne bolesti iz Sremske Kamenice, krajem 2006. 
godine pokreće krivičnu prijavu protiv kompletnog rukovodstva te ustanove, a zbog pljačke novca 
preko nabavki novog sterilizatora za koji je prema računima plaćeno čak 1,34 miliona evra kada je 
cena na tržištu bila 140.000 evra.  

Neki članovi tog sindikata bili su otpušteni, ali o sudbini te prijave ne zna se ništa ni danas.  

 

Obe grupe, iz Ministarstva zdravlja ona izvan njega, bile su upletene u prevaru prilikom kupovine sanitetskih vozila 
za beogradsku Hitnu pomoć.  

Naime, te 2006. godine Ministarstvo zdravlja dalo je nalog Fondu zdravstva Srbije da unapred uplati sav novac 
(devize) za kupovinu 50 novih sanitetskih vozila sa najsavremenijom opremom "Jucitu", privatnoj firmi, a 



montiranje medicinskih aparata u tim kolima bilo je povereno privatnom preduzeću "Ruvemolu", koje je u 
trenutku sklapanja ugovora već bilo ugašeno.  

I odmah po uplati celokupnog deviznog novca, "Jucit" objavljuje bankrot, vlasnik sa novcem nestaje, a Hitna 
pomoć ostaje bez ijednog vozila.  

Da stvar bude još čudnija, od tada do ovih jni i bio je strogo kontrolisan.   dana ovaj slučaj bio je pod velom ta

Dosije za svaki KBC 

Najviše zloupotrebe sredstava bilo je u vezi sa navodnom rekonstrukcijom pet kliničkih centara Srbije.  

Posebno oko Kliničkog centra Srbije, kome je Evropska banka za rekonstrukciju srpskog zdravstva još 2006. godine 
odobrila kredit od 105 miliona evra, sa rokom završetka 2009. godine. Pre mesec dana ministar Stanković je 
obelodanio istinu.  

 

 
POLAŽU RAČUNE: Tomica Milosavljević i Đorđe Bajec 

Na to je reagovao direktor KCS dr Đorđe Bajec tvrdeći da ne zna gde su te pare.  

Reagovao je i bivši ministar zdravlja dr Tomica Milosavljević uputivši sve zainteresovane na Asocijaciju za 
implementaciju, čiji je direktor dr Vasilije Antić, koji nije dao objašnjenje.  

Za kraljevački medicinski centar Studenica izdvojeno je 2,5 miliona evra. Potrošeno je čak 7,5 miliona, a centar nije 
završen.  

Ne zna se ko je odobrio još pet miliona evra i ko je potrošio novac.  

Ugovorena je nabavka tri miliona vakcina protiv svinjskog gripa po najvećoj ceni u jugoistočnoj Evropi od 8,4 evra 
po komadu, a obećano je da će biti najviše šest evra uz direktnu nabavku.  

Mimo obećanja pojavili su se i uvoznik "Jugohemija", a kasnije posrednici DETAP iz Valjeva i "Farmagent" iz 
Zagreba. Nije jasno gde je završilo oko šest miliona evra.  



Sudbina ograda  dvoje sekretara zdravstva Be

Smenjeni kad su progovorili 

Dva bivša sekretara zdravstva Beograda dr Milan Dimitrijević i profesor dr Dragana Jovanović javno su progovorili 
o sistemskoj krađi u srpskom zdravstvu preko tendera i nabavki. Posle toga oboje sekretara su smenjeni ili 
naterani da podnesu ostavke.  

 
OPTUŽILA: Dragana Jovanović 

‐ Za vreme Vlade Vojislava Koštunice pokušavao sam da se suprotstavim organizovanoj pljački u zdravstvu.  

Zamislite, jedan dom zdravlja krene u hitan uvoz preko 3.000 klima uređaja.  

Tražio sam da se najpre kupe potrebni lekovi i materijal, a dobio sam da potpišem rešenje o uvozu tih klima. 
Proverim cene i utvrdim da kod nas koštaju 22.000 dinara, a uvozne 33.000 dinara. Nisam potpisao.  

Dan kasnije bio sam smenjen, a posle sedam dana klime su bile uvezene ‐ ispričao je "Vestima" bivši sekretar 
zdravstva Beograda dr Milan Dimitrijević.  

Pošto je označila krivce za nenamensko trošenje novca ‐ ministra zdravlja dr Tomicu Milosavljevića i rukovodstvo 
KBC Bežanijska kosa i Zvezdara, sekretar zdravstva Beograda profesor dr Dragana Jovanović našla se na udaru 
prozvanih.  

Krenule su pretnje, pritisci, a pljuštale su i krivične prijave. Na kraju je morala da podnese ostavku. Do danas se ne 
zna sudbina krivičnih prijava koje je podnela, iako su direktori na koje je Jovanovićeva uprla prstom bili u 
istražnom pritvoru. 
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